

ဘုရင် အလောင်းဘုရားမှ ဘုရင်ကျော့-၂ ထံ

ပေးပို့သည့် မြန်မာဘာသာသင်တန်း- အက္ခရာပြန် (၁၇၅၆)

စာကြောင်း-၁

ဘုရင်တော် အလွန်ကြီးမြတ်တော်မူလှသော သုနာပရန္တတိုင် တမ္ပဒီပတိုင် ကမ္ဘာတိုင် စသော တိုင်ကြီး အပေါင်တိုင် နှိုက် မြန်မာပြည် ရှမ်းပြည် ယွန်ပြည် ကသည်ပြည် တလိုင်းပြည် ရာဇဌာနီ ပြည်ကြီး ထီးဆောင်မင် တကာတိုင် သခင် ပတ္တ

စာကြောင်း-၂

မြာ ရွှေ ငွေ ကြေး သံ ဖယင် ရတနာတင်များ သခင် ဆင်ဖြူ ဆင်နီ ဆင်ကျား စကြာ ရွှေလုံရ အာဒိစ္စ ဝံသ နေမင်၏ အဆက်အနွယ် အဆောင်ဆောင် သော ရွှေပြသဒ် သခင် ရတနာပူရ အင်ဝပြည်ကြီး နှင့်တကွ အယုဇ္ဈပူရ မည်သော ရတနာ

စာကြောင်း-၃

သိန်ဃ ကုန်ဘောင် ရွှေပြည်ကြီး ကိုယ် အစိုရတော်မူသော အလောင်းမင်တရာကြီး ချစ်ကြည်စွာ ကြာရောက် အပ်သော ဇိနပတ္တိ ဘင်္ဂလာ ဝတ် သံ ဒေဝီ ဒေဝီ ကတ် စသော မြိုင်အပေါင် ခရံလျက် အင်္ဂါရိတ် မြိုင်မကို

စာကြောင်း-၄

အစိုရသော အင်္ဂါရိတ် မြိုင်မဘုရင် ဘေလောင်တော် ဘိုင်းလောင်တော်တိုင် လက်ထက် မြန်မာမင် အင်္ဂါရိတ် အဆက်ဆက် ဘောက်ကာ ရောင်ဝယ် ရောက်ပေါက်ကြရွှေ အလိုင်ရှိသမျှကို ဆောင်ယူ ကြရသည်။

စာကြောင်း-၅

ကိန်ခန့် အလျောက် တလိုင်းတိုင် နောင်ရှက်ရာတွင် တလပ် တကြာ မရောက်မပေါက်ကြ ရှိရွှေ တောင့်တလျက် နေသည်နှင့် အကြည်တော် နိုင်ငံတော်စွန် မော်ဒင် ဟိုင်ကြီးသိုင့် အကြည်တော် အင်္ဂါရိတ် မြိုင်မဘုရင်က

စာကြောင်း-၆

မည်သလိပရုတ် တိုင်ကို စေရွှေ ရောက်ပေါက်လှာရာတွင်မှ မေမြန်ရွှေ ကြာသိရလျှင် အတိုင်ထက် အလွန် မင်ကေရာဇ်တိုင်ဝယ် မြိုင်၏ အင်္ဂါ ၇ ပါးတွင် သင်္ဂဟာ ဟူသော ပြည်ထောင်ချင် အင်္ဂါ တပါ သည် ဖြစ်ခဲ့သော အရာကို

စာကြောင်း-၇

တွေ့ရပေတော့မည် ဝမ်းမြောက်တော်မူသည်။ အကြည်တော် အင်္ဂါရိတ် မြိုင်မ ဘုရင်က စေသူ မည်သလိပရုတ် တိုင်က ပုသိန်မြိုင် တွင် တိုက် ကြ သင်္ဘော သွင်ထာ နေရာ နေရပ် လိုပ်ပါသည် ရှိခိုင် သံတော်ဦးတင်သောကြောင့် အကြည်တော် အင်

စာကြောင်း-၈

ကရိတ် မြိုင်မ ဘုရင်က စေရွှေ လျှောက်ရသည် ဖြစ်သည် အရှည် ချစ်ကြည်ရမည်ကို ထောက်ရွှေ ကြိုက်ရာ နေထိုင်စေ ပုသိန်မြိုင်တွင် မြေကိုင် တိုင်တာ မှတ်သားရွှေ ပုသိန်မြိုင်ဝန် တိုင်က ချပေစေသည်။ အကြည်တော် အင်္ဂီရိတ် မြိုင်မ ဘုရင် အမှူးအမတ် ပုသိန် မြိုင်ဝန်

စာကြောင်း-၉

တိုင် မျက်နှာညီ တံဆိပ် အခွန်တော် ပေအပ်တော်မူသည်။ ပြည်ထောင်ချင် မင်တိုင်ဝယ် မြတ်သော အဆွေခင်မွန်ကောင် တိုင်ကိုင် မှီကြရသည် ဖြစ်မျှ ဦးသာ လိုင်ရှိရာ ပြည်စုံသည် ဖြစ်သည်။ ငါသာတော် အစည် မြေတော်အဆက် မြစ်တော် အညွန့် အကြည်တော်

စာကြောင်း-၁၀

အင်္ဂီရိတ် မြိုင်မ ဘုရင်ကိုယ် မြေမြစ် အစည် ရှည်စွာ ချစ်ကြည် ကြရမည် အကြောင်ကိုင် သက္ကရာဇ် ၁၁၈၀ ခု ကဆုန် လဆန်း ၁၀ ရက် ၀ နေ့ ရာဇသို့ ရွှေပေစာနှင့် ချစ်ကြည်စွာ ရောက်အပ်သော အင်္ဂီရိတ် မြိုင်မကိုင် အစိုင်ရသော အကြည်တော် အင်္ဂီရိတ် ဘုရင်

(စာအဆုံး)

Ms IV 571a/ G. W. L./ Niedersächsische Landesbibliothek in Hanover

Transkript eines birmanischen Briefs von König Alaungphaya an König Georg II (1756)

မြန်မာဘာသာမှ ရောမအက္ခရာဖလှယ်သူ- ဂျာနက် ပီ၊ လိုက်ဒါ (အီးအက်စ်အီးအို) (Jacques P. Leider, EFEO)